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Schriftelijke begrotingstechnische 

vragen BBT EWI 
 

Vragen van VOORUIT  

 

Op basis van de RIS en de voorzet van VARIO (Advies 10 en 13), 

werd in 2021 een set van strategische beleidsindicatoren 

samengesteld waarmee het realiseren van de ambities kan worden 

opgevolgd, waarmee lessen voor het beleid kunnen getrokken 

worden. Zijn de resultaten van deze nulmeting al bekend en 

kunnen deze met ons gedeeld worden?  

Antwoord:  

Het VARIO-advies 24 “Invulling VARIO-kernindicatoren” werd 

deze week gepubliceerd op de website van VARIO. Het advies 

bevat een eerste meting van 20 kernindicatoren inclusief een 

toelichting. 

 

EC0-9ECBABX-OI – FONDS VOOR INNOVEREN EN ONDERNEMEN 

Dit begrotingsartikel gaat over de terugvordering van de door 

FIO onterecht toegekende coronasteun. We zien dat er voor 

69.162 keuro is teruggevorderd. Hoeveel premie’s werden tot nu 

toe teruggevorderd per soort premie en van hoeveel 

ondernemingen werd een premie teruggevorderd?  

Antwoord: 

Onderstaande tabel bevat per maatregel een overzicht van het 

aantal terugvorderingen en het totaal aan teruggevorderde 

steun (toestand op 15/11/2021):  
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De uitgaven voor de Compensatie Indirecte Emissiekosten 

halveren t.o.v. 2021. De minister geeft volgende verklaring: 

“De Europese Commissie maakte de nieuwe benchmarkwaarden nog 

niet bekend, maar VEKA gaat ervan uit dat die met 15% zullen 

dalen ten opzichte van de vorige periode. Verder zal de 

doelgroep wijzigen, want naar verwachting zal resulteren in 

22% minder steun.” Kan de minister deze verlaging verder 

verklaren? Waarom daalt de CO2-emissiefactor? Hoe wijzigt de 

doelgroep precies? Wanneer zullen de definitieve 

benchmarkwaarden bekend zijn? Houdt de minister rekening met 

de recente stijging van de EUA-termijnkoers? 

Antwoord: 

De CO2-emissiefactor, één van de parameters voor de berekening 

van de Compensatie Indirecte Emissiekosten, geeft de CO2-

intensiteit van de uit fossiele brandstoffen opgewekte 

elektriciteit in een bepaald geografisch gebied weer en is 

zodoende een afspiegeling van de elektriciteitsproductiemix in 

dat gebied. Vanzelfsprekend is deze productiemix aan wijzigingen 

onderhevig, en bijgevolg is de CO2-emissiefactor dat ook. Met de 

nieuwe richtsnoeren voor 2021-2030 wordt dus ook deze CO2-

emissiefactor geüpdatet. De EC heeft deze waarde en de 

benchmarkwaarden echter nog steeds niet gepubliceerd. Vandaar 

dat we met een inschatting werken voor de benchmarkwaarden. Wat 

de CO2-emissiefactor betreft mogen de lidstaten ook zelf een 

studie voeren naar wat de werkelijke CO2-emissiefactor in hun 

geografisch gebied is. Voor België werd deze studie reeds 

PremieNaam AantalTeruggevorderdeOndernemingen Som van Terugvordering

Hinderpremie inclusief dagpremie 9.613 91.060.478,57

Nieuw Vlaams Beschermingsmechanisme 645 2.383.938,55

Vlaams Beschermingsmechanisme 376 1.842.386,71

Compensatiepremie 1.019 2.880.169,04

Vlaams Beschermingsmechanisme 3 366 1.609.028,11

Vlaams Beschermingsmechanisme 4 324 1.235.186,98

Ondersteuningspremie 503 1.187.269,04

Vlaams Beschermingsmechanisme 5 254 958.678,26

Vlaams Beschermingsmechanisme 7 157 1.083.456,66

Vlaams Beschermingsmechanisme 6 163 686.112,39

Vlaams Beschermingsmechanisme 8 77 380.607,78

Vlaams Beschermingsmechanisme 9 50 196.794,62

Totalen 13.547 105.504.106,71
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uitgevoerd en werd er voor het CIE-budget van 2022 rekening 

gehouden met deze waarde. 

De NACE-code lijst van in aanmerking komende sectoren wijzigt 

drastisch. De volgende NACE-codes[1] blijven steunbaar: 

• 2442 - Productie van aluminium 

• 2013 - Vervaardiging van andere anorganische chemische 

basisproducten   

• 2443 - Productie van lood, zink en tin  

• 1411 - Vervaardiging van kleding van leer   

• 2410 - Vervaardiging van ijzer en staal en 

van ferrolegeringen   

• 1712 - Vervaardiging van papier en karton 

• 2444 - Productie van koper  

 

De volgende NACE-codes werden geschrapt en zijn niet langer 

steunbaar: 

• 0891 - Winning van mineralen voor de chemische en de 

kunstmestindustrie   

• 2015 - Vervaardiging van kunstmeststoffen en 

stikstofverbindingen   

• 2014 - Vervaardiging van andere organische chemische 

basisproducten  

• 1310 - Spinnen van katoen- of katoenachtige vezels  

• 2060 - Vervaardiging van synthetische en kunstmatige 

vezels  

• 0710 - Winning van ijzererts  

• 2016 - Een aantal kunststoffen in primaire vormen 

 

 
[1] Volgens NACE-BEL 2008-activiteitennomenclatuur 
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De volgende NACE-codes werden aan de lijst toegevoegd en worden 

steunbaar: 

• 20164015 – polyethyleen in primaire vormen 

• 2445 - Productie van andere non-ferro metalen 

• 2451 - Gieten van ijzer 

• 23141210 - Matten van glasvezels 

• 12141230 - Vliezen van glasvezels 

• 20111150 - Waterstof 

• 20111290 - Anorganische zuurstofverbindingen van niet-

metalen 

• 1920 - Vervaardiging van geraffineerde aardolieproducten 

• 1711 – Vervaardiging van pulp[2] 

 

Op basis van de gerapporteerde NACE-codes in de recentste 

aanvragen zou ongeveer 35% van de aanvragers niet langer gesteund 

kunnen worden door het schrappen van de eerder vermelde NACE-

codes. Ook het steunbedrag daalt met ongeveer 35% door de 

wijziging in steunbare NACE-codes.  

De aanzienlijke stijging van de EUA-termijnkoers moest in het 

CIE-budget van 2022 nog niet doorgerekend worden. Immers, de 

berekende prijs voor compensaties in 2022 is 25,09 euro/tCO2 (ten 

opzichte van 25,21 euro het jaar voordien). Vanzelfsprekend werd 

er in de inschattingen rekening gehouden met de toepasselijke 

termijnkoers van 25,09 euro. De recente stijging van de EUA-

termijnkoers (we verwachten minstens x2 naar 50 euro) zal zich 

vanaf compensatiejaar 2023 (indirecte kosten van 2022) 

manifesteren. 

  

 
[2] Alleen mechanische pulp was al steunbaar onder de vorige regeling 
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Investeringen in strategische onderzoekscentra : Welke 

strategie is gehanteerd bij het verhogen van de dotaties van 

de strategische onderzoekscentra? 

Antwoord: 

Deze verhoging is gebaseerd op de beargumenteerde vragen tot 

versterking van het onderzoek van de betrokken SOC’s  of om 

tegemoet te komen aan het groeipad dat in de lopende convenanten 

werd ingeschreven om hun lange termijngroei te verzekeren.  De 

nieuwe verhogingen zullen in concrete afspraken en KPI’s worden 

omgezet in de nieuwe convenanten die aan de Vlaamse regering 

zullen worden voorgelegd voor het einde van 2021. 

 

Bij de investeringen in Imec wordt gesteld dat hiermee de werking 

wordt versterkt met betrekking tot toepassingen obv 

nanotechnologie in duurzame energie en gezondheidszorg. Wat zijn 

de doelstellingen van de hiermee gefinancierde technologie? 

Antwoord: 

De bijkomende opstap en investeringsmiddelen zullen worden 

ingezet voor het acceleratiebudget voor systeemdemonstratoren. 

In het nieuwe convenant met IMEC voor de 2022-2026 die momenteel 

in voorbereiding is, bestaat de kern van de imec groeistrategie 

voor de komende periode immers uit het koppelen van technologie-

innovatie aan een systeemintegratietraject gedreven vanuit een 

sterke systeem- en applicatievisie. Door het bij elkaar brengen 

van verschillende technologiecomponenten en de integratie 

hiervan opent zich de deur naar een nieuwe set van partnerships 

met systeem- en applicatiebedrijven. Deze systeemdemonstratoren 

zullen bij prioriteit gericht zijn op vraagstukken rond 

duurzaamheid en zorg.  

 

Voor welke projecten of welke infrastructuur worden de extra 

fondsen voor de andere strategische onderzoekscentra ingezet en 

met welke doelstellingen? “ 
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Antwoord: 

- VITO: De 4 miljoen euro wordt ingezet voor investeringen in 

infrastructuur voor de nieuwe MAT-hal (onderzoek duurzame 

materialen).  

- Flanders MAKE: Deze bijkomende middelen zijn om tegemoet te 

komen aan het groeipad voor Flanders Make zoals uitgetekend 

voor de huidige convenantperiode. 

 

ECH-1EFB5NA-WT - WERKING EN TOELAGEN - ONDERZOEK DOOR 

BEDRIJVEN EN SAMENWERKINGSVERBANDEN Samenwerking in clusters 

Clusterbeleid Het VAK budget wordt met 6 miljoen euro 

opgetrokken door overheveling van middelen uit de 

investeringsprovisie. 

Voor welke clusters en welke projecten zullen deze extra 

middelen ingezet worden? 

Antwoord:  

Het gaat om projecten voor de nieuwe speerpuntcluster Health. 

Het type projecten dat gesteund zal worden zijn in hoofdzaak 

ICON (samenwerking kennisinstellingen en bedrijven) en 

coöperatieve bedrijfsprojecten Onderzoek en Ontwikkeling.  De 

SPC health in de nieuwe speerpuntcluster opgericht in 2021 

waardoor een structurele versterking van de clustermiddelen 

wenselijk is.  

 

Bij het fonds voor innoveren en ondernemen wordt 191 miljoen 

euro VEK geïnjecteerd voor “wegvallen correctie voor 

dubbeltelling afroming toelage (in delta aard 2)”. Graag 

toelichting bij de oorzaak van deze correctie. 

Antwoord:  

In 2021 kreeg het Fonds Innoveren en Ondernemen 191 miljoen 

minder dotatie, aangezien er een positief saldo van 191 miljoen 

euro was in 2020 (door onbenutte middelen voor de 

coronamaatregelen) dat overgedragen werd naar 2021. In de 
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begroting 2022 wordt deze vermindering niet doorgetrokken anders 

verliest FIO die middelen (191 miljoen) ook in de begroting 2022.  

 

Op 18 oktober wordt via PMV aangekondigd dat de rente op de 

lopende coronaleningen wordt verlaagd naar 2% middels een 

compensatiemechanisme dat de minister heeft opgezet vanuit 

Vlaio. Waar in de begroting kunnen we dit 

compensatiemechanisme terugvinden? 

Antwoord:  

1EC339 Beheersvergoedingen aan derden voor verschillende 

maatregelen. 
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Vragen van GROEN  

Vlaanderen engageert zich om de niet-ETS broeikasemissies/CO2-

uitstoot tegen 2030 met 35% te verminderen ten opzichte van 

2005 (p.9). Waarom t.o.v. 2005? Normaal gezien moet de 

vermindering worden afgezet tegenover de doelstellingen van 

1990 (klimaatprotocol van Kyoto). In 2005 was het al beter, 

dus dat maakt dat Vlaanderen in de feiten minder sterk wil 

verminderen in haar uitstoot? Hoeveel procent uitstoot wil de 

minister tegenover 1990 verminderen? 

Antwoord:  

Dit betreft geen nieuwe beleidsoriëntatie. Deze bepaling is zo 

opgenomen in het VEKP 2021-2030. Het is al van in het begin 

van de Effort Sharing Regulation zo dat die niet-ETS-

inspanningen van lidstaten (waaronder de -35% voor België en 

Vlaanderen) uitgedrukt zijn t.o.v. 2005. Het is op die manier 

dat men op EU-niveau de gezamenlijke inspanningen t.o.v. 1990 

heeft verdeeld. 

 

“We behouden ook een strategische subsidie-enveloppe om in een 

erg beperkt aantal situaties incentives te kunnen geven bij 

het aantrekken van buitenlandse investeringen en het 

beschermen van de internationale competitiviteit.” (p. 11) Hoe 

groot is die enveloppe en in welke gevallen wil de minister 

daar gebruik van maken? 

Antwoord:  

Binnen het systeem van de  Strategische Transformatiesteun (STS) 

beschikt de Vlaamse regering over de mogelijkheid om bij 

projecten met een bijzonder strategisch belang (projecten “van 

uitzonderlijk belang voor de ontwikkeling van de regionale 

economie”) af te wijken van de voorwaarden en een hogere steun 

toe te kennen. Deze mogelijkheid willen we handhaven. Het gaat 

hier steeds om een strategische beslissing op niveau van de 

Vlaamse regering voor een beperkt aantal projecten. Het is niet 
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mogelijk de precieze omvang van het benodigde budget op voorhand 

te bepalen. 

 

De minister wil “werk maken van een structureel kader voor 

missiegedreven innovatie.” (p. 15). Wat is de timing voor dat 

structureel kader? 

Antwoord:  

Voor het structureel kader wil ik het komende werkjaar 2021-

2022 een aantal stappen zetten naar een inhoudelijke 

uitwerking van een aanpak of draaiboek.  Ik zal hierover 

afstemmen met de SERV.  Het is mijn visie dat we tegen het 

begin van elke regeerperiode over een geactualiseerd kader van 

gedragen maatschappelijk-technologische missies zouden moeten 

kunnen beschikken om de prioriteiten van de W&I-beleid op te 

richten.   

 

Het impulsprogramma ruimtevaarteconomie komt in 2022 op 

kruissnelheid (p. 25). Het bestaat uit 5 projecten. Hoeveel 

middelen zijn er voorzien voor dit programma en hoe zijn die 

voor 2022 verdeeld over de 5 projecten?  

Antwoord: 

Onderstaande tabel die opgenomen werd in de nota aan de Vlaamse 

regering betreffende het impulsprogramma Ruimtevaart (VR 2021 

0204 DOC.0336/1BIS) geeft een overzicht van de verwachte 

budgettaire implicaties van het Impulsprogramma voor de komende 

jaren. De elementen ESA BIC, PIO, innovatieve starterssteun en 

alle elementen uit Luik 5 – Wetenschapscommunicatie – hoewel 

inhoudelijk deel van het Impulsprogramma – worden gefinancierd 

via andere kanalen. 
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Voor de strategische aanpak van de deelname aan de IPCEI wordt 

door VLAIO een permanente werkgroep met de industriefederaties 

opgezet (p. 25). Waarin verschilt of hoe verhoudt deze 

werkgroep zich met het bestaande Industrieforum (p.23)? 

Antwoord: 

De oprichting van de werkgroep IPCEI werd beslist op het 

industrieforum op 27/9 om specifiek in te gaan op IPCEI-aspecten 

en om in interactie te gaan met de technici van de 

industriefederaties over specifieke punten. Vanuit deze 

werkgroep zal teruggekoppeld worden naar het Industrieforum. 

 

Er wordt voor 2022 29,48 miljoen euro aan ecologiesteun 

voorzien (p. 31). Bijkomend is er ook 9,5 miljoen euro voor 

andere klimaatmaatregelen zoals CCS/CCU-investeringen. De 

budgettaire toelichting zou staan bij het inhoudelijk 

structuurelement ‘vergroening en klimaat’(p.67). Daar staat 
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echter amper een budgettair kader. Op p. 60 is er een 

overzicht van investeringssteun die ecologiesteun wordt 

genoemd, maar daar wordt ook naar verschillende posten 

verwezen. p. 63 verwijst ook naar het budget voor 

ecologiesteun, maar geeft niet weer waarvoor ze juist bedoeld 

zijn. Daar spreekt men ook over andere bedragen, namelijk 

26,282 miljoen (VAK) en 30,488 miljoen (VEK). Hoeveel middelen 

gaan naar de ecologiepremie plus? Hoeveel middelen zijn er 

voorzien voor de strategische ecologiesteun en zijn er nog 

andere posten waar deze middelen naartoe kunnen gaan? 

Antwoord:  

Voor ecologische investeringen wordt er in totaal 33,282 

miljoen voorzien gesplitst over drie posten, en waarvan één 

afhankelijk is van inkomsten op FIO (zgn aard 2). Enerzijds 

zijn er de middelen voor CCS/CCU (5 miljoen) en daarnaast is 

er het budget voor ecologiesteun (28,282 miljoen euro). Dit 

budget is echter niet uitsluitend voor Strategische 

Ecologiesteun (STRES) bedoeld, maar eveneens voor 

Ecologiepremie Plus (EP Plus). Het gaat hier om twee pijlers 

van dezelfde (ecologische) doelstelling en derhalve wordt er 

niet a priori reeds een uitsplitsing gemaakt tussen STRES- en 

EP Plus-budget. 

 

ICL: de uitgaven voor indirect carbon leakage (ICL) van het 

Hermesfonds/Fonds voor Innoveren en Ondernemen (FIO) in 2021 - 

oorspronkelijk geraamd op 140 miljoen euro - worden 

gecompenseerd. Na 2021 staat er ook voor 2022 opnieuw geld in 

de Vlaamse begroting voor het Klimaatfonds, maar zonder 

akkoord over de verdeling van de opbrengsten uit de 

emissierechten. Er worden in de BBT (p. 59) 137.749 keuro 

inkomsten verwacht. Nochtans worden voor 2022 de FIO-uitgaven 

(Fonds Innoveren en Ondernemen) voor ICL alvast met 69,7 

miljoen euro teruggeschroefd naar nog goed 70 miljoen euro (AT 

pagina 46). Hoe kan dit? 

Antwoord:  
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De Compensatie Indirecte Emissiekosten, ook wel (indirect) 

carbon leakage genoemd, compenseert in x+1 vanuit FIO voor 

emissie- of kostenjaar x. Pas in x+2, wanneer het exacte 

bedrag gekend is, vloeit het bedrag terug naar FIO mits een 

dotatie uit het VKF. Dat betekent dat de inkomst op FIO voor 

2022 overeenkomt met het compensatiebedrag van 2021, terwijl 

de uitgave op FIO in 2022 overeenkomt met het 

compensatiebedrag van 2022 en dat verklaart het verschil 

tussen beide bedragen. 

 

In het kader van het VEKP (Vlaams Energie en Klimaatplan 2021-

2030) stellen we de volgende vragen, voor de maatregelen 

waarvoor minister Crevits bevoegd is.  Hoeveel budget is er 

voor de maatregelen waarvoor u bevoegd ben binnen de 

sector industrie, voorzien? Hoeveel budget is er voor de 

maatregelen waarvoor u bevoegd ben binnen de 

sector hernieuwbare energie en economie voorzien? Hoeveel 

budget is er voor de maatregelen waarvoor u bevoegd ben binnen 

de sector scheep-en luchtvaart en economie voorzien? Hoeveel 

budget is er voor de maatregelen waarvoor u bevoegd ben binnen 

de sector onderzoek & ontwikkeling  en economie voorzien? 

Hoeveel budget is er voor de maatregelen waarvoor u bevoegd 

ben binnen de sector transfersaal en economie voorzien?  

Aangezien de BBT 2022 economie, wetenschap en innovatie reeds 

werd opgemaakt voor de Visienota Bijkomende Maatregelen 

VEKP werd voorgesteld door de Vlaamse Regering stellen we ook 

de volgende vragen:  Hoe en hoeveel extra budget zal er per 

maatregel uit de Visienota Bijkomende Maatregelen 

VEKP voorzien worden, bijkomend op de begrote budgetten uit de 

economie, wetenschap en innovatie? Op welke begrotingspost(en) 

voorziet de minister amendementen op de begroting om de 

ambities uit de visienota in 2022 alvast te kunnen realiseren? 

Antwoord: 

Wat de vragen ivm VEKP betreft: de middelen die voorzien zijn 

voor de uitvoering van de acties in het klimaatplan zijn 

onderdeel van onderstaande basisallocaties op het Fonds 

https://energiesparen.be/sites/default/files/atoms/files/VR%202021%200511%20DOC.1237-1%20Visienota%20VEKP%20Bijkomende%20maatregelen.pdf
https://energiesparen.be/sites/default/files/atoms/files/VR%202021%200511%20DOC.1237-1%20Visienota%20VEKP%20Bijkomende%20maatregelen.pdf
https://energiesparen.be/sites/default/files/atoms/files/VR%202021%200511%20DOC.1237-1%20Visienota%20VEKP%20Bijkomende%20maatregelen.pdf
https://energiesparen.be/sites/default/files/atoms/files/VR%202021%200511%20DOC.1237-1%20Visienota%20VEKP%20Bijkomende%20maatregelen.pdf
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Innoveren en Ondernemen. Al deze kanalen staan open voor 

projecten ikv VEKP. Er wordt binnen deze basisallocaties evenwel 

geen ex ante sectorale toewijzing gedaan aan maatregelen uit het 

klimaatplan aangezien we voor deze middelen in belangrijke mate 

afhankelijk zijn van de instroom van kwalitatieve projecten die 

geïnitieerd worden door bedrijven. Over de invulling van de 10% 

bijkomend door de niet-ETS sector wordt met de industrie een 

ronde tafel georganiseerd.  
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Vragen van Open-VLD  
 

Artikel EB0-1EEB5GT-IS – Fonds Wetenschappelijk Onderzoek bevat 

de VAK en VEK voor FWO. Kan een detailoverzicht worden gegeven 

voor de verschillende pijlers van de decretale opdracht? 

Antwoord: 

 
 
 

Punctuele vraag: “EB0-1EEB2GS-IS – HOGER ONDERWIJS OJO BOF 

METHUSALEM TENURE ITG” De BBT vermeldt enkel het totaalkrediet. Kan een 

opdeling gegeven worden voor de afzonderlijke maatregelen en instrumenten? 

Antwoord: 

 

 

Wat is de globale stand van zaken m.b.t. het Welvaartsfonds? 

Werden al investeringsdossiers onderzocht? Werden al 

investeringsbeslissingen genomen? 

Antwoord: 

Het Welvaartsfonds is opgestart en meer dan 50 dossiers werden 

reeds geanalyseerd of zitten in analyse. Het Welvaartsfonds zit 

momenteel op schema en binnenkort wordt de tweede closing van 

EB0-1EEB5GT-IS 

Beleidskrediet 2022 - samengevat per pijler

kEUR VAK VEK

Fundamenteel onderzoek 246.146 263.280

Strategisch basisonderzoek 77.469 80.084

Klinisch-wetenschappelijk onderzoek 17.979 17.778

Onderzoeksinfrastructuur 98.545 35.530

440.139 396.672

2022

EB0-1EEB2GS-IS kEUR 2022

VAK VEK

EB0-1EEB2GS-IS 1EE101 ACTIEPLAN "MENSELIJK KAPITAAL VOOR WETENSCHAP, 

TECHNOLOGIE EN INNOVATIE"

5.084 5.084

1EE128 BIJZONDERE ONDERZOEKSFONDSEN IN HET KADER VAN HET 

METHUSALEM-PROGRAMMA

19.538 19.538

1EE138 BIJZONDERE ONDERZOEKSFONDSEN - algemeen 196.226 196.251

1EE145 HET VERRICHTEN VAN WETENSCHAPPELIJK ONDERZOEK DOOR 

DE INSTELLINGEN VAN POSTINITIEEL ONDERWIJS EN HOGERE 

INSTITUTEN VOOR SCHONE KUNSTEN - ITG

60 60 - Budget ITG (3.992k) is verschoven naar een nieuw 

begrotingsartikel (EB0-1EEB2GU-IS) maar een stukje van 

de indexering is blijven staan op het oude artikel. Dit zal 

in 2022 herverdeeld worden. Aanleiding is dat de index 

op basisallocatie pas in okt 2021 beschikbaar was 

terwijl de herverdeling op artikelniveau al eerder 

doorgegeven werd.

1EE165 INKOMENSOVERDRACHTEN BINNEN EEN INSTITUTIONELE 

GROEP - AAN ONDERWIJSINSTELLINGEN VAN DE 

INSTITUTIONELE OVERHEID

9.858 9.858

Totaal EB0-1EEB2GT-IS 230.765 230.790
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het fonds afgerond met drie nieuwe investeerders die de totale 

middelen van het fonds op 205 miljoen zullen brengen. De publieke 

middelen bedragen 48% van dit totaal. 

 

In februari werd het vriendenaandeel gelanceerd. Werd reeds 

beroep gedaan op dit nieuw instrument? Welke indicaties zijn er 

op vandaag m.b.t. het gebruik? 

Antwoord: 

Tot op heden zijn er 36 vriendenaandelen voor een totaal bedrag 

van 284.995 euro geregistreerd bij PMV.  

 

Het globaal relancebudget staat op een provisie op de begroting 

F&B wordt i.f.v. de behoeften herverdeeld naar de 

beleidsdomeinen. Uit cijfers blijkt dat eind september 42.5 mio 

euro was herverdeeld naar EWI. Bevat de BO 2022 EWI reeds 

bepaalde relancemiddelen (VAK en/of VEK) of nog niet? Indien ja, 

graag overzicht van de VAK en VEK en de respectievelijke 

artikelen. 

Antwoord:  

Neen. De cijfers in het BBT BO 2022 zijn exclusief 

relancecijfers.   

 

Wat de netto-verliesfinanciering voor de generieke 

waarborgregeling betreft, leert de begroting dat voor 2022 een 

netto-verlies wordt geraamd van bijna 26 mio euro.  Hoeveel 

premies, uitwinningen en terugwinningen worden geraamd voor 

2022? 

Antwoord; Volgens de nota verliesfinanciering van PMV wordt 

volgend resultaat voorzien voor 2022 conform pessimistisch 

scenario: 
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Voor 2021 werd een netto-verlies geraamd van 24 mio euro in de 

BO 2021. Wat is de netto-verlies situatie voor 2021 op heden? 

 

Antwoord; Het werkelijke resultaat per 12/11/2021 van de netto 

verliesfinanciering bedraagt +1.361.392,14 euro. 

 

Welke evolutie inzake netto-verlies wordt verwacht voor komende 

jaren? 

 

Antwoord; De volgende jaren verwachten wij een negatieve 

evolutie van de verliesfinanciering. Er is de voorbije jaren 

door de groei van de jaarlijkse waarborgportefeuille een groter 

openstaand waarborgbedrag. In normale omstandigheden vloeit daar 

- logischerwijze - ook een verhoging van de uitbetalingen uit 

voort. Hoewel de impact van de coronacrisis zich, ingevolge de 

steunmaatregelen, nog niet heeft laten voelen voor wat betreft 

afroepen, verwachten wij hier dus een inhaalbeweging. 

 

Kan al een zekere crisisimpact vastgesteld worden m.b.t. de 

lopende dossiers? 

 

Antwoord; Tot op heden hebben wij nog geen impact kunnen 

vaststellen op de lopende dossiers kunnen vaststellen, 

integendeel: het aantal afroepen (vragen tot uitbetaling) van 

waarborgen ligt historisch laag.  
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Vragen van N-VA 
 

Ook in 2022 beschikt Vlaanderen over bijkomende middelen voor 

O&O. Aan het begin van de legislatuur werd daarover een 

groeipad afgesproken. In 2022 is er een extra budget van 40 

miljoen euro aan O&O opstappen en 15 miljoen euro voor 

investeringen in O&O. Wat is de stand van zaken van het 

voorziene groeipad? Zit de Vlaamse Regering met andere woorden 

op schema? Waarvoor worden de bijkomende middelen gebruikt? 

 

Antwoord;  

Bij de regeringsvorming werden voor de legislatuur 2019-2024 

voor het beleidsdomein EWI budgettaire opstappen voorzien. Het 

betreft zowel recurrente opstappen als (eenmalige) 

investeringsmiddelen: 

 

Conform deze afspraken werden bij begrotingsopmaak 2022 een 

opstap van 40 miljoen euro recurrente middelen en 15 miljoen 

euro bijkomende investeringsmiddelen voorzien. Het voorziene 

groeipad zit hiermee op schema.  

2022

Jaar Recurrente opstap Investeringsmiddelen

2020 20 10

2021 30 25

2022 40 40

2023 60 45

2024 100 75

Totaal 250 195

 €Mln
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We zien een groot potentieel in het stimuleren en ondersteunen 

van start-ups en spin-offs om door te groeien tot 

internationale scale-ups en unicorns. Hoe zal de minister dat 

aanpakken om zo geen opportuniteiten te laten liggen? Hoe 

zorgen de minister er voor dat we de knowhow en de expertise 

maximaal in Vlaanderen kunnen valoriseren en dat de opgebouwde 

kennis niet zomaar naar het buiteland wordt versluisd? 

 

Antwoord: 

We werken hier met een totaalaanpak gericht op alle 

omgevingsfactoren om dit type ondernemingen maximaal in 

Vlaanderen te faciliteren. Concreet betekent dat: 

- Toegang tot ruimte 

- Toegang tot kapitaal 

- Toegang tot internationale markten 

- Toegang tot talent/vaardigheden 

- Versterken van het leiderschap en de interne 

organisatie 

- Toegang tot kennis, (onderzoeks)infrastructuur en 

technologie 

- Netwerkvorming met andere groeiers 

Rekening houdende met regionale specialisaties voorzien we - in 

het kader van de relance middelen - bijkomende 

2022  €Mln

Groeipad O&O 40,0

FWO 7,5

VLIZ 1,5

imec 15,0

VIB 10,0

Flanders Make. 6,5

Provisie O&O -0,5

Infrastrucuur 

voor O&O
15,0

VLIZ 2,0

Provisie O&O 5,0

Imec 2,0

VIB 2,0

vito 4,0
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incubatoren/acceleratoren rond Educational Technology, Gaming, 

Media, Smart Cities en Biotech. Dit zijn specifieke omgevingen 

waarin academisch onderzoek kan resulteren in spin-offs, of waar 

valorisatie van het onderzoek kan plaatsvinden door 

technologische kennisoverdracht naar jonge bedrijven die rond de 

kennisinstelling verzameld worden in een acceleratorprogramma. 

Een schoolvoorbeeld is het iStart-programma van Imec.  

We ondersteunen deze werkingen ook met investeringsmogelijkheden 

via PMV. Zoals u weet heb ik in mijn hoedanigheid van minister 

van Werk ook de mogelijkheden versterkt om via de beroepskaarten 

internationaal toptalent naar Vlaanderen te halen, met name ook 

de bedrijfsleiders (en hun familie) in startups en scale-ups. 

VLAIO werkt samen met FIT om een acquisitieprogramma op te zetten 

om internationale scale-ups naar Vlaanderen te halen en te laten 

samenwerken met onze kennisinstellingen. We voorzien ook vandaag 

reeds begeleiding voor scale-ups via het contract 

ondernemerschap en innovatieversnelling, en we halen, eveneens 

via dit contract, investeerders naar Vlaanderen via The Big 

Score. 

Bij Programma EE – wetenschappelijk onderzoek wordt er 

aangegeven dat de daling van de VAK een gevolg is van de 

techniek van de meerjarige oproepen bij FWO. In 2022 zouden er 

minder dergelijke oproepen gepland zijn. Wat is de reden voor 

het minder aantal geplande oproepen? 

 

Antwoord: 

Sinds het FWO in 2016 overstapte naar het gebruik van 

vastleggingskredieten (de toenmalige machtigingen) en 

vereffeningskredieten werd er afgesproken dat sommige 

vastleggingskredieten niet jaarlijks ter beschikking hoefden 

gesteld te worden aangezien er ook geen jaarlijkse calls 

georganiseerd worden voor deze programma’s.  

Dit verklaart meteen waarom het vastleggingskrediet zo varieert, 

afhankelijk van welke call wanneer plaatsvindt of hoe de 
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financiering van de call begrotingstechnisch georganiseerd is. 

Er is dus geen beleidskeuze om minder oproepen te plannen maar 

er wordt gewoon, net als in andere jaren, het afgesproken (soms 

meerjarige) ritme van oproepen aangehouden.  

Concreet betekent dit voor 2022 dat er geen vastleggingskrediet 

nodig is voor de programma’s Odysseus (57.846 keuro) en EOS 

(69.047 keuro). Hier staat tegenover dat in er 2022 wel een 

oproep zal zijn voor de infrastructuurprogramma’s ‘middelzware 

en zware infrastructuur’ en ‘International Research 

Infrastucture (IRI), respectievelijk goed voor 

vastleggingskredieten van 28.000 keuro en 38.290 keuro. Dit 

alles gecumuleerd geeft dus een daling in het 

vastleggingskrediet van iets meer dan 60.000 keuro t.o.v. 2021. 

 

Wat is de agenda van het Vlaams Industrieforum in 2022? Rond 

welke thema’s zal in het bijzonder worden gewerkt? Hoe wordt 

het charter opgevolgd en geëvalueerd? Hoe kan het 

Industrieforum worden ingezet om de twee belangrijkste 

doelstellingen van het industriebeleid te realiseren, namelijk 

de productiviteit en de competitiviteit van de Vlaamse 

industrie te verhogen en de verbetering van de duurzaamheid? 

Hoe zal de communicatie rond de baten van innovatie worden 

aangepakt?  

 

Antwoord; 

Het Industrieforum werkt systematisch rond vijf transversale 

thema’s: talent, internationalisering, innovatie, circulaire 

economie en transitie. Tussen de bijeenkomsten van het 

industrieforum wordt de agenda verder opgevolgd in thematische 

werkgroepen met technici van de industriefederaties, de  

betrokken administraties en kabinetten. 

 

De communicatie rond innovatie en het gezamenlijk uitdragen van 

de baten daarvan, was een belangrijk agendapunt op het laatste 

forum op 22 oktober 2021. Dit punt wordt nu verder opgenomen in 

een aparte werkgroep waarin communicatiemedewerkers van de 

federaties en de administratie vertegenwoordigd zijn, met de 
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bedoeling een eerste gezamenlijk voorstel van aanpak uit te 

werken richting het eerstvolgende Industrieforum in 2022.  

 

Naast het belang van innovatie en de communicatie erover zal ook 

‘talent’(waaronder STEM) op het volgende forum opnieuw een 

centraal thema zijn, gelet op de huidige krapte op de 

arbeidsmarkt en de doelstelling om 80% tewerkstellingspercentage 

te bereiken. Ook de uitdagingen rond klimaat/duurzaamheid en de 

rol van de industrie(federaties) daarin, werden reeds op de 

agenda gezet.  

 

Bij het begrotingsartikel EC0-9ECBTBA-OW wordt uitgegaan van 

een pessimistisch scenario. Ligt dat in de lijn met voorgaande 

jaren? 

 

Antwoord; 

 

PMV/z-Waarborgen nv maakt een raming van de benodigde 

verliesfinanciering voor de waarborgregeling, telkens op basis 

van twee scenario’s: een realistisch en een pessimistisch 

scenario. Voor de verliesfinanciering van 2021 besliste de Raad 

van Bestuur van PMV om - rekening houdend met de mogelijke impact 

van de crisis op de uitbetalingen in het tweede helft van 2021 

- een compromis tussen het realistisch en pessimistisch scenario 

te begroten. De realisatie in 2021 is echter minder ongunstig 

dan gevreesd. Voor 2022 werd, vanuit een conservatieve risico-

inschatting, echter geopteerd om rekening te houden met de 

volledige potentiële impact van de corona-crisis en dus om uit 

te gaan worden van het pessimistisch scenario. 

 

 

Bij het begrotingsartikel EC0-9ECBABC-OW (handelshuurlening en 

heropstartlening) is er een uitvalpercentage van 10 procent 

voor de terugbetalingen (contentieux percentage). Op basis 

waarvan werd dit cijfer bepaald? Bij begrotingsartikel EC0-

9ECBABC-OP wordt verwezen naar een uitvalpercentage van 20 

procent (contentieux percentage). Welk percentage werd hier 

effectief genomen? Vanaf wanneer zullen de handelshuurlening 

en de heropstartlening moeten worden terugbetaald? 
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Hoe evalueert de minister beide maatregelen?  

 

Antwoord: 

Mijn evaluatie van beide maatregelen is positief. Het is goed 

dat we de urgente financiële ondersteuning van de ondernemers 

hebben aangevuld met financieringsmechanismen via PMV. 

Persoonlijk ben ik tevreden met de wijze waarop we dit 

georganiseerd hebben en de rol die beide instrumenten speelden 

in het geheel van instrumenten waarmee we de gevolgen van de 

pandemie voor ondernemers probeerden te milderen. 

In de nota aan de Vlaamse Regering voor de handelshuurlening 

werd geraamd met 2 scenario’s. Een eerste waarbij 15% verlies 

over de looptijd werd geraamd, een tweede waarbij 5% verlies 

over de helft van de looptijd werd geraamd.  

De terugbetaling verloopt conform het besluit van de Vlaamse 

Regering. Dat wil zeggen dat de handelshuurlening volledig wordt 

terugbetaald ten laatste 24 maanden na toekenning van het 

krediet. De terugbetalingen moeten maar starten zes maanden na 

toekenning van de handelshuurlening. De terugbetalingen worden 

gelijkmatig gespreid in de 18 maanden volgend op de eerste zes 

maanden waarin geen terugbetalingen plaatsvinden. 

In de nota aan de Vlaamse Regering voor de heropstartlening werd 

het verlies, rekening houdende met een verhoogd risico op 

faillissementen, geraamd tussen de 5% en de 20% per jaar. Zo 

komen we op een verlies van 8,3 miljoen euro tot 33,3 miljoen 

euro. De terugbetalingen verlopen conform het besluit van de 

Vlaamse Regering 

voor leningen tot 50.000 euro: 

a) is de looptijd van de lening beperkt tot 24 maanden; 

b) gebeurt de terugbetaling per trimester in gelijke 

schijven na een vrijgestelde periode van 12 maanden; 

voor leningen boven de 50.000 euro: 
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a) is de looptijd van de lening beperkt tot 36 maanden; 

b) gebeurt de terugbetaling per trimester in gelijke 

schijven na een vrijgestelde periode van 12 maanden. 

 

In 2022 wordt een dividenduitkering voorzien van 5.000 keuro 

door LRM naar LSM. Hoe wordt dat bedrag bepaald? 

 

Antwoord; 

De Raad van Bestuur van de nv LRM beslist over de 

dividendtoekenning; rekeninghoudende met de bepalingen in de 

samenwerkingsovereenkomst met het Vlaamse Gewest. 

 

 

Bij begrotingsartikel EC0-1ECB2BA-WT wordt uitgegaan van het 

meest pessimistische scenario? Hoe wordt dat opgevolgd?  

 

Antwoord; 

PMV/z-Waarborgen nv monitort de evolutie van de 

verliesfinanciering van de waarborgregeling op permanente basis. 

Deze evolutie wordt ook op maandelijkse basis aan mijn kabinet 

overgemaakt. Dit stelt ons in staat om zo nodig bij de 

begrotingsaanpassing bijkomende middelen te voorzien.  

 

VLAIO gaat gesubsidieerde partnerschappen aan voor diensten 

van algemeen belang waarvan het rendement te laag is om 

zelfbedruipend te zijn. Men doet dat volgens de 

overheidsopdracht ‘het contract ondernemerschap en 

innovatieversnelling’. Deze opdracht werd geactualiseerd in 

het ‘Actieplan Ondernemerschap en Innovatieversnelling post 

covid-19’. Hoe werd de dienstverlening aangepast aan de 

uitdagingen van de relance en de Brexit? Welke nieuwe accenten 

worden gelegd? Hoe spelen de partners daar op in? 

 

Antwoord:  

De Vlaamse Regering nam op 11 juni 2021 akte van mijn mededeling 

betreffende het ‘Actieplan Ondernemerschap en 

Innovatieversnelling post COVID-19’, waarin een aantal nieuwe 

accenten werden opgenomen. 
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Sinds de goedkeuring door de Vlaamse Regering van het “contract 

ondernemerschap en innovatieversnelling” op 26 juni 2020, zijn 

de economische omstandigheden immers ingrijpend veranderd. Bij 

de start van het tweede werkjaar van het contract was het daarom 

gepast om enerzijds het voorbije werkjaar te evalueren en, 

anderzijds, om de coaching- en adviesdiensten die de 11 

structurele partners van de Vlaamse Regering via dit contract 

aanbieden, opnieuw onder de loep te nemen en waar nodig bij te 

sturen of aan te vullen. Ik neem mij overigens voor deze oefening 

te maken voor de start van elk nieuw werkjaar. 

 

VLAIO actualiseerde hiertoe de oorspronkelijke analyse en visie 

voor de vormgeving  van deze dienstverlening. De opgemaakte nota 

omvat een vernieuwde internationale en Vlaamse omgevingsanalyse 

gebaseerd op recent studiemateriaal waarin, voor zover dit 

vandaag al mogelijk is, de effecten van de coronacrisis op het 

ondernemerschap en het kmo-landschap in Vlaanderen meegenomen 

werden. 

 

Op basis daarvan werd vervolgens een inschatting gemaakt van 

welke concrete noden de coronacrisis stelt voor het Vlaamse 

ondernemerschapsbeleid en kmo-beleid en in hoeverre deze noden 

al ingevuld worden via het bestaande instrumentarium, of 

daarentegen moeten meegenomen worden bij de vernieuwing van de 

dienstverlening, in het tweede jaar van het contract 

ondernemerschap en innovatieversnelling. 

 

Uit die analyse komen de belangrijke speerpunten van het 

ondernemerschapsbeleid post-corona naar voor: 

- Ondernemerscultuur en ondersteuning (pre)starters 

- Aandacht voor financiering en/of ondernemingen in 

moeilijkheden 

- Versterkte aandacht voor internationalisering 
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- Blijven inzetten op digitalisering en digitale 

businessmodellen 

- Vergroening en circulaire economie 

 

In het licht van die vaststellingen is de huidige dienstverlening 

op de bestaande beleidslijnen gehandhaafd. De basisarchitectuur 

en de thema’s van het contract ondernemerschap en 

innovatieversnelling worden door deze analyse immers 

herbevestigd.  Daarnaast wordt de werking op het vlak van het 

informeren van starters in het contract ondernemerschap en 

innovatieversnelling, verder opgevoerd.  

 

Specifiek in het kader van de Brexit versterken de partners 

ondernemerschap ook hun werking inzake internationalisering, 

complementair aan de activiteiten van FIT.  

 

Tenslotte werd met de partners ondernemerschap afgesproken dat 

20% van het beschikbare budget gereserveerd wordt om eventuele 

beleidsbijsturingen in de coaching- en adviesdiensten en cours 

de route mogelijk te maken, indien uit de verdere ontwikkeling 

van de economische situatie post-COVID zou blijken dat dit 

noodzakelijk is. 

 

Scaleups.eu organiseert matching events rond financiering, 

namelijk ‘the Big Score voor scale-ups’ en ‘de Big Score 

sessions voor startups’. Hoe wordt VLAIO daarbij betrokken? 

Wat zijn de doelstellingen van deze events?  

 

Antwoord 

VLAIO financiert deze werking vanuit het contract 

ondernemerschap en innovatieversnelling en volgt deze dus op via 

de periodieke stuurgroepen en via de stukken nodig voor de 

uitbetaling van de dienstverlening. 

 

The Big Score is een “B2B venture capital en corporate innovation 

sourcing event”.  Het doel is om een groot en internationaal 
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evenement te organiseren waardoor meer internationale spelers en 

investeerders naar Vlaanderen komen. Het opzet is dus:   

- meer internationale partijen (VC, multinationals) 

uitnodigen;  

- meer internationale scale-ups uitnodigen; 

- internationale marketing campagne om visibiliteit te 

genereren;  

-een pitching platform zijn voor scale-ups onder begeleiding 

van andere VLAIO partners. 

 

Verschillende organisaties uit het (VLAIO)-ecosysteem begeleiden 

scale-ups in de voorbereiding naar een schaling met behulp van 

extern kapitaal. The Big Score kan voor deze organisaties en de 

door hen begeleide scale-ups, het perfecte evenement zijn 

waarbij ze in contact gebracht worden met relevante 

investeerders en corporate buyers.  

 

Typisch beogen we hier grotere A-kapitaalrondes of B-rondes 

(indicatief +5M EUR). De relevante scale-ups hebben een solide 

fundament zowel in kapitaalbasis, personeelsbezetting, 

aantoonbare product-market fit en reële inkomstenstroom.  

 

 

VLAIO richt zich eveneens tot de incubatoren om deze in te 

schakelen in het VLAIO Netwerk. Over welke incubatoren gaat 

het? Hoe zal VLAIO te werk gaan?  

 

Antwoord 

Het betreft een lerend netwerk van incubatoren binnen de VLAIO 

Netwerk-werking. Momenteel maken volgende organisaties deel uit 

van het netwerk: incubatoren als Birdhouse, Startit@kbc, co-

startion, de incubatorwerkingen/TTO’s verbonden aan de 

universiteiten, incubathor, Corda Campus, agropolis, the beacon, 

enz. Het gaat om een open formule, andere geïnteresseerde 

incubatorwerkingen kunnen zich eveneens melden. 
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Doelstelling van dergelijke lerende netwerken van partners 

binnen het VLAIO Netwerk is om de samenwerking tussen deze 

organisaties en VLAIO te faciliteren en te stimuleren, de 

samenwerking tussen de partners in het VLAIO-Netwerk onderling 

te verbeteren en de dienstverlening aan de ondernemers te 

versterken. Uiteindelijk is een sterk samenwerkend ecosysteem 

ten dienste van de ondernemer de doelstelling. 

 

Het netwerk incubatoren wordt door VLAIO in principe twee maal 

per jaar samengebracht, maar dit kan, indien gewenst, ook meer 

zijn. 

 

 

Het partnerschap Stebo-Starterslabo en Youthstart trachten 

moeilijk bereikbare doelgroepen te bereiken en te motiveren om 

te ondernemen. Ze geven ook haalbaarheidsonderzoeken. Wat zijn 

de resultaten van het partnerschap? In welke mate slaagt men 

erin om de moeilijk bereikbare doelgroepen toch te overtuigen 

om te ondernemen?  

Wat zijn de resultaten van de ESF-projecten die daarrond 

worden opgezet? Wat zijn de belangrijkste bevindingen en de 

belangrijkste drempels? Hoe kan de minister daar verder mee 

aan de slag gaan? 

Hoe worden Hefboom en microStart ondersteund?  

 

Antwoord 

Het partnerschap Stebo-Starterslabo en YouthStart krijgt 

ondersteuning voor het begeleiden van starters naar eerste 

ondernemingsplanvorming. De financiering is outputgericht per 

opgeleverd ondernemingsplan. Het partnerschap realiseert haar 

KPI’s en levert degelijke kwaliteit af. 

 

VLAIO financiert ook mee aan het ESF-project om werklozen te 

begeleiden naar ondernemerschap. Ook hier worden de KPI’s 

bereikt en wordt de kwaliteit positief beoordeeld. 

 

Hefboom en Microstart krijgen een werkingstoelage vanuit. De 

toelage is outputgericht, per verleend krediet, met een 
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maximum van 250.000 euro en 200.000 euro, respectievelijk. De 

positionering van beide organisaties wordt vanuit het 

projectvoorstel complementair gemaakt aan PMV/z-Leningen en 

aan elkaar. 

 

 

Binnen het begrotingsartikel ECH-1ECB5CA-WT - 1EC306 

Onderzoeken ter ondersteuning van het beleid inzake toegang 

tot financiering en/of ondernemersbevordering, worden diverse 

evaluaties, studies en onderzoeken vastgelegd, die uitgevoerd 

worden in het raamcontract voor monitoring inzake 

ondernemerschap. Over welke onderzoeken gaat het in 2022? 

 

Antwoord 

Er is nog geen definitieve lijst opgemaakt. Wel is het nodig om 

een evaluatie op te maken van de werking van het contract 

ondernemerschap (en innovatieversnelling). Het eerste contract 

is  nu zo goed als volledig afgerond, terwijl het tweede, lopende 

contract in het tweede uitvoeringsjaar zit. Op zich is er dus 

een continuïteit van vijf jaar die kan geëvalueerd worden. 

 

 

Bij 1EC313 Initiatieven ter bevordering van het 

ondernemerschap wordt aangegeven dat er vanaf 2021 een hogere 

subsidie wordt toegekend aan een aantal structurele partners. 

Over welke partners gaat het? 

 

Antwoord: 

Het gaat in feite enkel om de Federatie vrije Beroepen die in 

2021 nog geen volledig werkjaar gefinancierd werden en vanaf 

2022 wel. Ze zullen dan in principe, outputgericht, tot 200.000 

euro kunnen ontvangen voor acties om cijferberoepen te 

informeren rond Vlaamse economische maatregelen. 

 

 

Bij 1EC373 en 1EC3AP E-loket en validata - wordt een budget 

voorzien voor de tussenkomst in de kosten van de agentschappen 

en lokale besturen die (technische) aanpassingen moeten 

doorvoeren om aan te sluiten op e-loketondernemers.be. Over 

welke lokale besturen gaat het? Hoe kan men aansluiten op e-
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loketondernemers.be? Over welke technische aanpassingen gaat 

het? Hoeveel gemeenten zijn vandaag reeds aangesloten? Wat is 

de meerwaarde daarvan? 

 

Antwoord: 

Vanuit e-loketondernemers wordt voorzien in ondersteuning van 

lokale besturen en agentschappen om aan te sluiten op de 

bouwstenen ACM/IDM en DOSIS. Met die bouwstenen willen we ervoor 

zorgen dat de gebruikers van e-loketondernemers, zonder opnieuw 

aan te melden, hun aanvraag voor een erkenning, vergunning, 

subsidie, … rechtstreeks kunnen indienen in formulieren en/of 

applicaties van de aangesloten partners, en hun dossierstatussen 

op e-loketondernemers kunnen opvolgen over alle instanties heen. 

We willen de gebruikerservaring optimaliseren over de 

verschillende instanties heen.  

Vandaag zijn reeds 11 lokale besturen aangesloten op e-

loketondernemers, waarvan er 1 gebruik maakt van de bouwstenen 

ACM/IDM en DOSIS. In de komende weken/maanden zullen meer lokale 

besturen die deel uitmaken van een EFRO-traject digitalisering 

(zoals Aalst, Hasselt, Maasmechelen, Mechelen, Turnhout, Sint-

Niklaas, Sint-Truiden en Zaventem) de bouwstenen implementeren 

om een betere gebruikerservaring aan de ondernemers te bieden. 

Daarnaast voorzien we budget voor andere lokale besturen om 

tussen te komen in de integratiekosten om de noodzakelijke 

technische aanpassingen te doen om aan te sluiten op de 

bouwstenen.  

 

Bij 1EF399 Programma Innovatieve Overheidsopdrachten (PIO) 

wordt een budget van 500 keuro voorzien voor kortlopende 

consultancy opdrachten. Over welke opdrachten gaat het? 

 

Antwoord;  

De raming van 500k  voor 2022 is gebaseerd op een inschatting 

van de komende opdrachten voor 2022. Het aantal PIO-consultancy 

opdrachten hangt af van het aantal financieringsprojecten voor 

PIO zelf die geselecteerd worden via een oproep. Deze 
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adviesverlening helpt bij de zoektocht naar de geschikte 

oplossing binnen de geselecteerde projecten zelf. Hierbij wordt 

er gezorgd voor de begeleiding, ondersteuning en facilitering 

van de projecten. 

Voor 2022 worden er ongeveer 15 projecten verwacht. Op basis van 

de gebruikte middelen in 2021 bedraagt de kostprijs van een 

consultancy opdracht tussen de 30k en 35k euro. 

 

Bij 1EC339 Beheersvergoedingen aan derden voor verschillende 

maatregelen worden bijkomende jaarlijkse vergoedingen gevraagd 

voor een aantal coronagerelateerde maatregelen. Waarvoor 

worden deze bijkomende middelen gevraagd? 

 

Antwoord: 

De bijkomende middelen worden gevraagd voor volgende zaken 

- een verhoging van de vergoeding voor de winwinlening gelet op 

de toevoeging van het vriendenaandeel aan deze maatregel 

enerzijds en de enorme stijging van het gebruik van de klassieke 

winwinlening anderzijds; 

- een compensatie aan PMV/z-Leningen voor de verlaging van de 

intrestvoet op de coronaleningen van 3% naar 2% op vraag van de 

Europese Commissie 

- de beheersvergoeding voor de heropstartlening en de 

handelshuurlening. 

 

Wat is de timing voor het nieuwe GIPOD-decreet en het 

uitvoeringsbesluit? Op welke manier zal dit een invloed hebben 

op de Hinderpremie openbare werken? Hoe wordt een evaluatie 

gemaakt van de impact, de effectiviteit en de efficiëntie van 

de hinderpremie om in 2022 eventueel bij te sturen? Hoe kan de 

hinderpremie aangesloten worden op de e-box van ondernemers?  

 

Antwoord: 

Het ontwerp GIPOD-decreet werd 23/11 in de bevoegde commissie 

besproken. Na de volledige parlementaire behandeling kan het dan 
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door de Vlaamse Regering worden bekrachtigd . Vervolgens dient 

dan nog een uitvoeringsbesluit goedgekeurd worden door de 

Vlaamse Regering.  

De hinderpremie openbare werken zal zich hierop wettelijk 

aligneren zodra voormeld besluit van de Vlaamse Regering is 

goedgekeurd. Er stelt zich juridisch en technisch geen probleem 

om de bestaande hinderpremie openbare werken aan te houden in 

combinatie met het nieuwe GIPOD-decreet. 

In 2022 zal op basis van de evaluatie van de huidige hinderpremie 

openbare werken nagegaan worden in welke mate deze 

steunmaatregel dient geoptimaliseerd of bijgestuurd te 

worden.  Daarbij is het ook belangrijk dat de handelaars zelf 

het nut zien van een hervorming. Wat de aansluiting op de E-box 

voor ondernemers betreft zijn de nodige technische aanpassingen 

uitgevoerd. Eerstdaags zullen de eerste kennisgevingen van de 

hinderpremie openbare werken verstuurd worden via de E-box voor 

ondernemers.  

 

In 2022 startten het nieuwe EFRO Vlaanderen en de nieuwe EFRO 

Interregprogramma’s 21-27. Wanneer worden de oproepen 

gelanceerd?  

 

Antwoord: 

Het Vlaamse EFRO-programma kan, net als alle andere regionale 

fondsen onder de CPR-regelgeving, pas worden ingediend bij de 

Europese Commissie nadat het Belgisch Partnerschapsakkoord is 

ingediend. Dit Partnerschapsakkoord is momenteel in opmaak. Het 

Brussels Hoofdstedelijk Gewest zorgt hier, conform de beurtrol, 

voor de coördinatie. Voor EFRO Vlaanderen zullen, afhankelijk 

van de snelheid van indiening van het Belgisch 

Partnerschapsakkoord en validering van het EFRO-programma door 

de Vlaamse Regering en de Europese Commissie, oproepen wellicht 

omstreeks april/mei 2022 gelanceerd worden.  
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Voor EFRO Interreg verschillen de timings van oproepen per 

programma (8 in totaal).  Één enkel EFRO Interreg programma heeft 

al een officieuze oproep open staan (Interreg Vlaanderen-

Nederland). Maar in sé is die ook geconditioneerd door de timing 

van validatie en goedkeuring door resp. Vlaamse Regering en de 

Europese Commissie. Voor Interreg Noordzee Regio wordt eind 2021 

met grote waarschijnlijkheid ook al officieus een oproep 

opengesteld. Voor Interreg Noordwest Europa is dat ingepland 

voor maart 2022. De overige programma’s hebben nog geen concrete 

data afgesproken. Maar verwacht wordt dat zij allen in de 1e 

jaarhelft 2022 oproepen zullen lanceren. 

 

Aangezien de programma’s 21-27 starten met ongeveer 1 jaar 

vertraging, wordt van meet af aan een hoog vastleggingsritme 

nagestreefd. We lezen dat in 2022 reeds een kwart van het 

programmabudget zal worden vastgelegd. Hoe zal dat worden 

gerealiseerd? 

 

Antwoord: 

Dit zal gerealiseerd worden door in de beginfase van de 

programma’s voornamelijk met brede, open oproepen te werken. 

Daarbij zullen projectvoorstellen ingediend kunnen worden op 

alle programma topics. 

 

 

Bij de bespreking van het BBT 2021 werd geopteerd om in het 

kader van de EFRO-oproepen voor een aantal (sub)regio’s te 

werken met Geïntegreerde Territoriale Investeringen (GTI’s). 

Wat is de stand van zaken daarvan? 

 

Antwoord: 

Tijdens de huidige programmaperiode 2014-2020 werd reeds met het 

GTI-instrument gewerkt. Tijdens het werkjaar 2021 werden de 

restsaldi bij de respectievelijke GTI’s open gesteld via GTI-

oproepen om de benutting van de beschikbare middelen te 

maximaliseren. Voor de volgende programmaperiode zal opnieuw 

gebruik worden gemaakt van het GTI-instrument. Er zullen 4 GTI’s 

zijn: West-Vlaanderen, Kempen, Duurzame stedelijke ontwikkeling 
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(Antwerpen en Gent) en de Transitieregio Limburg. Het 

Operationeel Programma 2021-2027 waarin dit vervat zit, wordt 

nog aan de Vlaamse regering voorgelegd.  

 

 

Er werd 84 miljoen euro voorschotten toegezegd voor 

evenementen. Enkel de niet recupereerbare kosten worden 

vergoed. De terugvorderingen worden geschat op 20 miljoen 

euro. Betekent dit dat deze maatregel dus 64 miljoen euro zal 

kosten? Op welke manier worden de dossiers geëvalueerd en 

berekend? Hoe wordt aangetoond dat de gemaakte kosten niet te 

recupereren zijn?  Hoe verlopen de controles? 

 

Antwoord: 

De 20 miljoen euro betreft de raming van terugbetalingen in 2022. 

Ook in 2021 vonden en vinden nog veel terugbetalingen plaats. 

Vele inspecties moeten nog plaatsvinden. Het nog te vroeg om een 

definitieve kostprijs te bepalen.   

U moet er rekening mee houden dat het besluit van de Vlaamse 

Regering voorziet dat de steunaanvrager van wie het evenement 

doorgaat de steun moet terugbetalen binnen de drie maanden nadat 

het evenement doorging. Dat wil concreet zeggen dat voor alle 

evenementen vanaf 1 oktober de uiterste terugbetalingstermijn in 

2022 ligt. Daarnaast zijn er de te inspecteren dossiers, waar 

mogelijk blijkt dat het uitbetaalde voorschot in het kader van 

de financieringsregeling groter is dan de niet recupereerbare 

kosten en onvermijdbare facturen. Ook in dat geval zijn er nog 

terugbetalingen mogelijk. Op 21 november waren 22 van de 102 

geannuleerde evenementen geïnspecteerd. 

Op 21 november 2021 was al voor een bedrag van 1,3 miljoen euro 

aan subsidies definitief toegekend. Dit is het bedrag dat 

definitief verworven is voor de steunaanvragers van de 22 

geïnspecteerde dossiers, waarin de niet recupereerbare kosten en 

onvermijdbare facturen werden vastgesteld. 

Van de ruim 84 miljoen euro toegekende voorschotten was ook al 

duidelijk dat ruim 26 miljoen euro niet zal moeten uitbetaald 
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worden en was er 9 miljoen euro effectief terugbetaald. Daardoor 

was de blootstelling van de Vlaamse overheid aan deze maatregel 

nog maximaal een kleine 49 miljoen euro. 

De uiteindelijke kostprijs van de maatregel zal dus ergens tussen 

deze 1,3 miljoen euro en de 49 miljoen euro liggen. 

 

Begrijpen we het goed als we stellen dat van het 220 miljoen 

euro EFRO budget en een totaal programmabudget van 550 miljoen 

euro er 205,5 miljoen EFRO en een programmabudget van 510 

miljoen euro wordt besteed aan INTERREG 21-27? Waaraan worden 

de overige EFRO middelen besteed? Is het EFRO budget al zeker? 

Er wordt een totaal cofinancieringsbedrag verwacht van 8.300 k 

euro. Wie staat in voor deze cofinanciering? 

 

Antwoord: 

 

Voor EFRO Vlaanderen wordt uitgegaan van 220 miljoen euro EFRO 

budget en een totaal programmabudget van 550 miljoen euro.  

 

Voor INTERREG 21-27 verwachten we over 205,5 miljoen euro EFRO 

te beschikken (prijzen 2018), goed voor een geraamd totaal 

programmabudget van 510 miljoen euro voor de hele periode. 

 

Bovenvermelde budgetten zijn inderdaad zeker en voorlopig 

uitgedrukt in “prijzen 2018”.  

 

Het cofinancieringsbedrag van 8,3 miljoen euro wordt voorzien 

op het Fonds voor Innoveren en Ondernemen. Het verschil tussen 

het EFRO budget en het totaal programmabudget heeft betrekking 

op de benodigde “match funding” of cofinanciering om de EFRO 

financiering te kunnen verkrijgen. De indiening van het 

programma bij de Europese Commissie houdt immers een 

engagement in tot cofinanciering van de betrokken acties door 

de Vlaamse regering (de Europese middelen zijn immers 

additioneel ). Daarnaast hebben ook de regionale en lokale 

besturen, evenals de projectpromotoren terzake een 
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verantwoordelijkheid. Voor INTERREG gaat een gelijkaardige 

redenering op. 

 

Bij 1EC326 Investeringssteun aan kmo’s in toepassing van het 

decreet betreffende het economisch ondersteuningsbeleid 

(groeipremie) wordt nog 500 keuro aan VEK voorzien voor de 

afronding van de laatste dossiers. Betekent dit dat dit verder 

zal uitdoven in 2023? 

 

Antwoord:  

De groeipremie is inderdaad een maatregel die reeds geruime tijd 

stopgezet werd. VEK wordt nog voorzien voor de laatste 

uitbetalingen van deze dossiers.  

 

 

Bij ECH-1ECB5DR-IS (1EC390 en 1EC392 Hoger Onderwijs) over de 

interne stromen t.g.v. universiteiten en hogescholen voor EFRO-

projecten, maar ook voor projecten van de investeringsprovisie 

(onderzoeksinfrastructuur, Innoverend Ondernemen, Einstein 

Telescope Pathfinder Fieldlab,…) wordt aangegeven dat de VEK-

behoefte daalt. Wat is de reden daarvoor? Is dat omdat de EFRO-

projecten aflopen of zit er ook daling bij de andere projecten? 

 

Antwoord:  

Dit is inderdaad te wijten aan het feit dat deze projecten 

aflopende zijn en VEK middelen al stelselmatig uitbetaald 

werden. Zodra nieuwe projecten goedgekeurd raken zullen het 

benodigde VAK en VEK ook dienovereenkomstig aangepast worden. 

 

 

Er zal het komende jaar meer ingezet worden op het actief 

aanzetten van actoren, in het bijzonder gemeenten, om dossiers 

voor te bereiden en in te dienen voor de ontwikkeling van ruimte 

voor bedrijven. Hoe zal dat worden aangepakt? Hoe zit het met de 

besteding van de relancemiddelen die daarvoor voorzien zijn? 

 

Antwoord:  

Er zijn heel wat ‘voortrajecten’ gebeurd (met subsidies) met 

voorbereidend studiewerk met het oog op een herinrichting, 

maar waarbij voor die terreinen nog geen concreet 

herinrichtingsdossier werd opgemaakt. VLAIO zal met de 

initiatiefnemers van die voortrajecten in overleg gaan om te 
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bekijken hoe een herinrichtingsdossier kan worden voorbereid. 

De POM’s hebben op vraag van VLAIO het voorbije jaar ook een 

screening gedaan van 50 terreinen waar nog ruimtewinst te 

behalen Ook voor deze terreinen zal VLAIO het overleg met 

onder meer de gemeenten aangaan om te evalueren of hier een 

dossier kan worden voorbereid. Voor de besteding van de 

relancemiddelen zullen er dit jaar al een drietal concrete 

dossiers kunnen goedgekeurd worden. 

 

  

Er zal onderzocht worden hoe ontwikkelaars beter kunnen worden 

ondersteund door het combineren van lokale kennis en databronnen 

(cfr. “het Bedrijventerrein van de Toekomst”). Hoe zal dat worden 

aangepakt?  

 

Antwoord:  

We willen laten onderzoeken welke de databronnen zijn die 

bedrijven en beheerders van de terreinen kunnen aanzetten om een 

initiatief tot verduurzaming te nemen. Dat kan gaan van een 

warmtenet, circulair waterverbruik tot een gedeelde 

vrachtwagenparking. Op vandaag loopt die data-verzameling nog 

niet vlot niettegenstaande er al verschillende pogingen door 

verschillende actoren (POM’s, intercommunales, provincies, 

VITO…) zijn ondernomen om bedrijventerreinpaspoorten enz. op te 

maken.  

 

 

Bij uitgavenartikel ECH-1ECB5FA-WT worden studies met 

betrekking tot het integraal handelsvestigingsbeleid en 

bedrijventerreinen geraamd op 250 keuro. Over welke studies 

gaat het hier? 

 

Antwoord:  

Het gaat onder meer studiewerk ter voorbereiding van het 

Vlaams beleidskader integraal handelsvestigingsbeleid en de 

onderbouwing van de EDRL-conformiteit bij 

planningsinitiatieven.  
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Tevens lezen we dat bij het encours ‘premiestelsels’ 51 

dossiers met een jaar werden verlengd waardoor de 

eindafrekening voorzien is voor 2022. Over welke dossiers gaat 

het hier? Waarom werden deze dossiers verlengd? 

 

Antwoord: 

In 2017 werden subsidies  toegekend aan gemeenten ter 

cofinanciering van gemeentelijke reglementen voor premies ter 

verfraaiing of renovatie van handelspanden, wonen boven winkels 

enz. in het kernwinkelgebied. Initieel was voorzien dat deze 

gemeentelijke reglementen 3 jaar zouden lopen, tot eind 2020. Er 

is van veel gemeenten vraag gekomen, o.a. door vertragingen 

omwille van de Corona-pandemie, om deze gemeentelijke 

reglementen langer te laten lopen. Daarom is meteen voor een 

jaar verlenging goedgekeurd.  

 

 

Bij begrotingsartikel EB0-1EEB2HU-IS voor het Agentschap 

Plantentuin Meise wordt een besparing voorzien met het oog op 

een efficiënte werking en de focus op de kerntaken. Wat 

betekent deze besparing concreet voor de werking van de 

Plantentuin Meise en de inzet van het personeel? 

 

Antwoord;  

De besparing van 13 KEUR op het apparaat betreft besparingen in 

functie van het klimaatplan van de Vlaamse regering. De middelen 

die worden bespaard worden gepooled om via het Actieplan Energie 

Efficiëntie van het Vlaams Energiebedrijf energiebesparende 

maatregelen te realiseren. Op die manier kon in de Plantentuin 

reeds een WKK worden geïnstalleerd en werd het warmtenet 

geoptimaliseerd. Voor de volgende jaren staat de isolatie van 

het dak van het herbariumgebouw en de vernieuwing van de sturing 

van de verwarming van het kasteel gepland. Deze maatregelen, 

samen met de volledige uitvoering van het masterplan voor de 

Plantentuin zouden tegen 2030 moeten leiden tot een halvering 

van het primair energieverbruik. Op basis van een raming van het 

Vlaams Energiebedrijf zou de energiekost van de Plantentuin in 
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2022 oplopen tot meer dan 1.000 KEUR, terwijl het in 2020 minder 

dan de helft was. 

 

De besparing van 104 KEUR op het personeel vloeit voort uit de 

besparingen die de Vlaamse Regering heeft opgelegd bij de meeste 

entiteiten. Voor de Plantentuin is dit relatief hoog omdat een 

vrij groot aantal personen op pensioen vertrekt tussen 2019 en 

2024 en omdat de besparing, werd berekend op alle 

personeelsleden, zowel de personeelsleden die worden betaald op 

de dotatie als de personeelsleden die worden betaald op de eigen 

middelen. Over vijf jaar tijd zal de Plantentuin dus 520.000 

KEUR moeten besparen op de personeelsdotatie. Om de 

verschillende functies (collecties bewaren, wetenschappelijk 

onderzoek uitvoeren, publiekswerking) correct te kunnen blijven 

uitvoeren, is het belangrijk het personeelsbestand van de 

Plantentuin op peil te houden. Daarom zet de Plantentuin in op 

het verhogen van zijn eigen inkomsten onder andere door meer 

bezoekers aan te trekken (meer dan een verdubbeling in de 

afgelopen 10 jaar) en door de wetenschappelijke kennis beter te 

valoriseren via (Europese) projecten en consultancy opdrachten. 

 

Bij het begrotingsartikel EB0-1EFB2LX-IS staat een transfer 

van 1 VTE van VITO naar het departement EWI. Op basis waarvan 

werd deze beslissing genomen? 

 

Antwoord; 

Het gaat hier over de overheveling van het personeelsbudget van 

1 VTE die al een aantal jaar op gedetacheerde basis door VITO 

ter beschikking werd gesteld aan het departement EWI. Dit is ten 

gevolge een afspraak tussen VITO en het Departement EWI naar 

aanleiding van personeelsbewegingen in het kader van de 

opheffing het op Instituut Samenleving en Technologie (IST) per 

1/1/2013. Door de overheveling van dit budget wordt aan deze 

detachering een einde gesteld en wordt deze functie structureel 

ingevuld binnen het personeelskader van het departement. Deze 

operatie is budgetneutraal. 
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Enerzijds stellen we vast dat er 10 VTE extra werd aangeworven 

voor de periode van twee jaar om de ondernemingen te 

controleren ifv de toegekende covid19 steunmaatregelen, 

anderzijds zien we een personeelsbesparing van 231 keuro. Wat 

is de verhouding tussen beiden? Hoe wordt deze 

personeelsbesparing uitgevoerd? 

 

Antwoord:  

Deze personeelsleden voor inspectie werden aangeworven op 

tijdelijk bijkomend budget dat werd voorzien door de Vlaamse 

Regering. Hierdoor staan deze aanwervingen los van (de 

besparingen op) het personeelskrediet van VLAIO. 


